
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 11. maj 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 217
Forslag til lov om ændring af lov om forskellige forbrugsafgifter og opkrævningsloven.
(Indførelse af afgift på nikotinholdige væsker til e-cigaretter m.v.).
Af skatteministeren (Morten Bødskov)

Spørgsmål 10
Ministeren foreslår at indføre en afgift på nikotinholdige væsker med henvisning til dan-
skernes sundhed, men i bemærkningerne til lovforslaget fremgår det, at forslaget beror
på Skatteministeriets frygt for omgåelse af afgifter pga. fortyndning. Kan ministeren re-
degøre nærmere for de sundhedsmæssige argumenter for en afgift på nikotinholdige
væsker set i forhold til, at dette alt andet lige øger antallet af rygere?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Lars Boje Mathiesen
(NB).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Lars.Mathiesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Bjørn Brandenborg
formand
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